

# 中国健康心理学杂志

## CHINA JOURNAL OF HEALTH PSYCHOLOGY



**金宏章** 哈尔滨工程大学人文社科学院院长、教授；应用心理学研究所所长。黑龙江省优秀教师，教育部“大学生心理健康教育研究”重大课题首席专家。中国心理卫生协会大学生心理咨询专业委员会副主任委员，国际传统与现代睡眠医学会催眠专业委员会副主任委员等职。

ISSN 1005-1252



9 771005 125074



中国心理卫生协会  
CHINESE ASSOCIATION FOR  
MENTAL HEALTH

2012年 第20卷 第 11 期  
Volume 20 Number 11 November 2012

# 11



# 中国健康心理学杂志 2012 年第 20 卷第 11 期

## 目 次

### 精神卫生

丙戊酸钠与碳酸锂对躁狂发作患者体质量、神经肽 Y、瘦素影响的研究 .....	陈 琪	宋梓祥	徐乐平等(1601)
利培酮口服液合并氯硝西泮与氟哌啶醇肌注后换用利培酮口服液临床对照研究 .....	蒋幸衍	徐 清	周德祥等(1604)
喹硫平与利培酮治疗痴呆患者精神行为症状对照研究 .....	袁 青	邹 凯	蒋兴衍等(1606)
精神分裂症患者功能失调态度和自动思维及其与精神症状的相关性 .....	赵子丛	董 毅	谢 雯等(1608)
帕利哌酮对首发精神分裂症的疗效和认知功能的影响 .....	刘晓伟	刘 亮	邹 凯等(1611)
喹硫平与利培酮治疗老年痴呆精神行为障碍对照研究 .....	吴 斌	吴震卿	钱富强等(1613)
综合服务团队对社区精神分裂症患者综合干预的研究 .....	郑 宏	陈思路	汤爱娣等(1615)
度洛西汀与西酞普兰治疗脑卒中后抑郁焦虑共病对照研究 .....	张 菁	陈晓刚	徐晓燕 (1618)
集体心理治疗对缓解期精神分裂症患者认知功能的影响 .....	张 恒	王百灵	周莉莉等(1620)
右佐匹克隆片治疗更年期失眠疗效分析 .....	陈志斌	叶庆红	唐 锴等(1622)
齐拉西酮对女性精神分裂症疗效的随访研究 .....	闫金杰	席 杨	李海玲等(1624)
西酞普兰与阿米替林治疗帕金森病伴发抑郁对照研究 .....	谢新风	黄承繁	潘润德等(1626)
城乡精神分裂症患者凶杀行为的司法鉴定 .....	姚付新	刘双臣	孙德江等(1628)
丙戊酸镁缓释片对精神分裂症兴奋状态的疗效观察 .....	刘 忠	王立娟	孙玉涛 (1630)
喹硫平合并小剂量丙戊酸钠治疗老年期痴呆精神行为症状的研究 .....	陈彩霞	吴震卿	徐 清等(1631)
认知康复训练对轻、中度阿尔茨海默病患者的作用 .....	宗丽春	唐 红	(1633)

### 心身医学

体外受精-胚胎移植妇女婚姻质量、负性情绪的相关性探讨 .....	柳伟伟	卢国华	王 丽等(1635)
乳腺癌患者生命质量和认知态度的关系研究 .....	薛 璟		(1637)
肺结核患者抑郁与社会支持的相关性 .....	周伶俐	王晓琴	熊海荣 (1639)
高血压患者应激反应特点及应对方式 .....	宋玉美	蒋 红	张 澜 (1641)
舒肝解郁胶囊治疗老年冠心病心律失常患者焦虑、抑郁疗效分析 .....	陈志斌	叶庆红	唐 锴等(1643)
患者信任医生与焦虑、健康相关生命质量的关系 .....	梁明明	李 晔	鲁 铨 (1645)
行为疗法对 A 型性格青光眼患者生活质量的影响 .....	郭丽花	李 辉	(1647)
珠江三角洲创伤事故后应激障碍的发生及影响因素分析 .....	史 蕾	杨芳梅	张细顺等(1649)
心理干预对产后妇女心理状况的影响 .....	陈 默	孟 宁	孔 巧等(1651)

### 职业心理

汶川地震一线救援军人半年后生存质量及影响因素 .....	赵 彬	王焕林	高志勤等(1653)
新兵人性的复杂性影响因子的路径分析 .....	郁小红	邵 峰	娄振山 (1656)
进疆野战部队新兵适应不良影响因素分析 .....	孟新珍	丁 魁	(1659)
服刑时间对罪犯心理健康状况的影响 .....	吴红顺	林榕发	陈育鑫 (1662)
铁路员工工作压力源与心理健康的实证研究 .....	裴小贝	陈青萍	(1665)
员工情绪智力、应对方式与心理健康关系研究 .....	孟凡杰	张岗英	(1667)
小学教师职业倦怠与工作投入及关系 .....	刘贤敏	周炎根	刘爱楼等(1670)
高原部队独生子女官兵焦虑/抑郁状况的调查 .....	梁爱堂	衣云强	刘宏生等(1672)
北京市心理咨询师学员心理健康状况调查 .....	李晓敏	郭镇西	韩布新 (1674)

### 心理评估

大学生拒绝敏感性问卷的中文版修订 .....	赵艳林	李文涛	张 林 (1677)
行动控制量表的中文修订 .....	刘晓明	刘 虹	(1680)

大学生网络游戏动机问卷的编制 .....	胡小兰	杨红君	(1683)
一般拖延量表在中学生中的适用性 .....	胡凤姣	陈 贵	蔡太生 (1685)
大学生学习时间管理策略量表的编制 .....		陈 丽	(1687)
心理测试在医院员工招聘工作中的应用 .....	丁利华	王 健	田 伟 (1695)
<b>心理干预</b>			
心理干预对飞行人员应对方式和社会支持的影响 .....	田 静	李 丽	贲学芳 (1690)
综合心理行为干预对部队医院住院官兵心身康复的影响 .....	梁学军	甘景梨	刘立志等(1692)
团体认知行为干预对维持性血液透析患者抑郁的研究 .....	周桂霞	张金艳	李国荣 (1698)
心理干预对艾滋病人应对方式和支持利用度的影响 .....	陈 皓	郑小英	张晓雯等(1699)
<b>儿童少年心理</b>			
中学生危险行为、自尊及家庭环境的关系研究 .....	韩晓媛	徐震雷	洪 炜等(1701)
长沙市青少年自杀意念与若干心理因素的相关分析 .....	严 虎	陈晋东	(1704)
儿童期受虐待医学生的不安全感心理特点 .....	朱相华	李 娇	乔 娟等(1707)
儿童及青少年拒绝上学问题与家庭教养方式关系的研究 .....	胡静敏	李小白	(1710)
青少年父母养育方式与同伴依恋的相关研究 .....		周 梅	(1712)
青少年认知情绪调节策略与抑郁的关系 .....	陈海燕	姚树桥	侯婵娟等(1714)
农村高中生主观幸福感与同伴关系的相关研究 .....	张军华	朱雪梅	(1717)
自我监控对青少年不良行为的影响 .....	肖崇好	谢亚兰	(1719)
<b>大学生和研究生心理</b>			
大学生生活事件、心理一致感和抑郁的关系 .....	胡朋利	张仲明	杨圆圆等(1722)
大学生心理理论及其与元认知、情绪智力的关系 .....	程素萍	翁婷婷	丁 建 (1725)
医学院校非医学专业学生自信现状调查 .....	戴 冰	杨 炳	张 惠 (1727)
新疆少数民族大学新生入学适应特点 .....			张冬梅 (1730)
大学生考试作弊行为意向与移情能力 .....	贺 英	李 阳	(1732)
警校大学生应对方式及影响因素研究 .....		熊 玫	(1734)
自我和谐、创伤经历和家庭环境对大学生强迫症状的影响 .....	张 雯	张日昇	(1736)
基于计划行为理论及学习倦怠感的考试作弊行为 .....		徐 云	(1741)
大学生自尊、归因方式与主观幸福感的关系研究 .....	杨 青	许伟裕	韩丽萍 (1743)
军医大学不同专业学员综合素质纵向评估结果分析 .....	鲁 娟	周 琳	(1746)
大学生社会支持与幸福感的关系:自尊的中介作用 .....	李正根	冯建新	刘 亚等(1748)
大学生成人依恋与主观幸福感的关系 .....	卢 莎	赵富才	(1750)
护理本科生家庭功能与心理健康水平的相关研究 .....	李业平	刘 涛	蒋雪波 (1752)
高师生自我妨碍与自尊、主观幸福感的关系研究 .....	范小庆	赵晶晶	王有智 (1755)
大学生网络游戏成瘾与社会技能、自尊水平的关系 .....	黄 芥	周 琿	董光恒等(1757)
<b>综 述</b>			
重复经颅磁刺激治疗双相抑郁的临床研究进展 .....	李 凝	董 玲	王学义 (1759)
<b>信 息</b>			
《中国健康心理学杂志》编委会会议暨学术研讨会纪要 .....			苑杰报道(1603)
纪念《中国健康心理学杂志》20 年华诞 .....			崔以泰(1619)
欢迎订阅《心理与健康》杂志 .....			(1621)
会议纪要 .....			唐心会报道(1682)
《中国健康心理学杂志》编辑部声明 .....			(封 3)

# CHINA JOURNAL OF HEALTH PSYCHOLOGY

Volume 20      Number 11      November 2012

- ~~~~~
- Effects of Sodium Valproate and Lithium on Body Weight, Neuropeptide Y and Leptin of Patients with Manic Episode.  
..... Chen Qi, Song Zixiang, Xu Leping, et al(1601)
- Randomized Controlled Study on Combination Treatment with Oral Risperidone and Clonazepam versus Initial Treatment with Intramuscular Haloperidol Followed by Oral Risperidone.  
..... Jiang Xingyan, Xu Qing, Zhou Dexiang, et al(1604)
- Randomized Trial of Quetiapine and Risperidone for Behavioral and Psychological Symptoms of Dementia.  
..... Yuan Jing, Zou Kai, Jiang Xingyan, et al(1606)
- The Relationship among Dysfunctional Attitude, Automatic Thought and Psychiatric Symptoms in Patients with Schizophrenia.  
..... Zhao Zicong, Dong Yi, Xie Wen, et al(1608)
- The Efficacy of Paliperidone Extended-release Tablets and Its Effect on Cognitive Function in the Treatment of First-onset Schizophrenia.  
..... Liu Xiaowei, Liu Liang, Zou Kai, et al(1611)
- Comparative Study of Quetiapine and Risperidone in the Treatment of Patients with Senile Dementia Accompanied with Psychiatric Symptoms.  
..... Wu Bin, Wu Zhenqing, Qian Fuqiang, et al(1613)
- Study on Intervention Effects of Comprehensive Community Service Team for Schizophrenia in Community.  
..... Zheng Hong, Chen Silu, Tang Aidi, et al(1615)
- Comparison Study of Duloxetine and Citalopram in the Treatment of Post-stroke Comorbid Anxiety and Depression.  
..... Zhang Jing, Chen Xiaogang, Xu Xiaoyan(1618)
- The Effect of Group Psychotherapy on Recognition Function of Schizophrenia Patients in Remission.  
..... Zhang Heng, Wang Bailing, Zhou Lili, et al(1620)
- Clinical Efficacy of Eszopiclone Tablet in the Treatment of Menopause Insomnia.  
..... Chen Zhibin, Ye Qinghong, Tang Kai, et al(1622)
- Clinical Follow-up Study on the Efficacy of Ziprasidone in the Treatment of Female Schizophrenic.  
..... Lv Jinjie, Xi Yang, Li Hailing, et al(1624)
- Comparison Study of the Treatment in Depressive Symptoms in Parkinson's Disease by Citalopran.  
..... Xie Xinfeng, Huang Chengfan, Pan Runde, et al(1626)
- Jurisdictional Identification for Homicide of Schizophrenia between Town and Suburb.  
..... Yao Fuxin, Liu Shuangchen, Sun Dejiang, et al(1628)
- The Efficacy of Magnesium Valproate Sustained Release Tablets in the Treatment of Schizophrenia Patients with Excitement.  
..... Liu Zhong, Wang Lijuan, Sun Yutao(1630)
- Study on Quetiapine Plus Small-dose Sodium Valproate in the Treatment of Senile Dementia.  
..... Chen Caixia, Wu Zhenqing, Xu Qing, et al(1631)
- Effect of Cognitive Rehabilitation Training on Patients with Alzheimer's Disease.  
..... Zong Lichun, Tang Hong(1633)
- The Relationship between Marital Quality And Negative Emotions of IVF-ET Women.  
..... Liu Weiwei, Lu Guohua, Wang Li, et al(1635)
- The Relationship between Quality of Life and Cognitive Attitudes of Patients with Breast Cancer.  
..... Xue Jing(1637)
- Study on Correlation between Depression and Social Support of Patients with Pulmonary Tuberculosis.  
..... Zhou Lingli, Wang Xiaoqin, Xiong Hairong(1639)
- Relationship between Hypertension's Stress Response Characteristics and Coping Style.  
..... Song Yumei, Jiang Hong, Zhang Lan(1641)
- The Efficacy of Suganjiayu Capsule in the Treatment of Anxious and Depressive Symptoms of Patients with CHD Arrhythmia.  
..... Chen Zhibin, Ye Qinghong, Tang Kai, et al(1643)
- Relationships among the Patient Trust in Doctor, Anxiety and Quality of Life.  
..... Liang Mingming, Li Ye, Lu Yi(1645)
- Effect of Behavior Therapy on Living Quality of Type A Personality Patients with Glaucoma.  
..... Guo Lihua, Li Hui(1647)

- The Prevalence and Risk Factors of Posttraumatic Stress Disorders after Accidents in the Pearl River Delta Region.  
..... Shi Lei, Yang Fangmei, Zhang Xishun, et al (1649)
- The Effect of Psychological Intervention on Pregnant Women's Psychological States.  
..... Chen Mo, Meng Ning, Kong Qiao, et al (1651)
- Quality of Life and Related Factors of Military Rescuers after Half one Year Wenchuan Earthquake.  
..... Zhao Bin, Wang Huanlin, Gao Zhiqin, et al (1653)
- Pathway Analysis of Influential Factors of Recruits' Complexity of Human Nature.  
..... Yu Xiaohong, Shao Feng, Lou Zhenshan (1656)
- Analysis of the Influencing Factors of Mental Maladjustment in Field Army Recruits into Xinjiang.  
..... Meng Xinzhen, Ding Kui (1659)
- The Influence of the Term of Imprisonment on Prisoners' Mental Health. .... Wu Hongshun, Lin Rongfa, Chen Yuxin (1662)
- Relationship between Job Stressors and Mental Health of Railway Employees. .... Pei Xiaobei, Chen Qingping (1665)
- Relationship between Emotional Intelligence, Coping Style and Mental Health of Employee.  
..... Meng Fanjie, Zhang Gangying (1667)
- Primary School Teachers' Occupation Burnout and Work Engagement and Their Relationship.  
..... Liu Xianmin, Zhou Yangen, Liu Ailou, et al (1670)
- Anxiety/Depression of Plateau Forces Only Child Officers and Men. ... Liang Aitang, Yi Yunqiang, Liu Hongsheng, et al (1672)
- The Mental Health Status of Psychological Counseling Trainees in Beijing. .... Li Xiaomin, Guo Zhenxi, Han Buxin (1674)
- Revision of Rejection Sensitivity Questionnaire for Chinese College Students. .... Zhao Yanlin, Li Wentao, Zhang Lin (1677)
- Revised Chinese Version of Action Control Scale. .... Liu Xiaoming, Liu Hong (1680)
- Development of Motivation Questionnaire for College Students Participating in Online Games.  
..... Hu Xiaolan, Yang Hongjun (1683)
- Research on Practicability of the General Procrastination Scale in Middle School Students.  
..... Hu Fengjiao, Chen Gui, Cai Taisheng (1685)
- Development of the Learning—Time Management Strategies Scale of College Students. .... Chen Li (1687)
- Effect of Psychological Intervention on Coping Style and Social Support of Aircrew. .... Tian Jing, Li Li, Ben Xuefang (1690)
- Effect of Comprehensive Psychological Behavior Intervention on Psychosomatic Rehabilitation of Soldiers in Unit Hospital.  
..... Liang Xuejun, Gan Jingli, Liu Lizhi, et al (1692)
- Application of Psychological Tests on the Work of Job Candidates. .... Ding Lihua, Wang Jian, Tian Wei (1695)
- The Application of Group Cognitive-behavioral Intervention on Depression of Patients Received Maintenance Hemodialysis.  
..... Zhou Guixia, Zhang Jinyan, Li Guorong (1698)
- The Effect of Group Counseling on Medical Coping Methods and the Use of Social Support of Patients with AIDS.  
..... Chen Hao, Zheng Xiaoying, Zhang Xiaowen, et al (1699)
- Relationship among Risk Behavior, Self-esteem and Family Environment of Middle School Students.  
..... Han Xiaoyuan, Xu Zhenlei, Hong Wei, et al (1701)
- Suicidal Ideation and correlated psychological factors in Adolescents in Changsha. .... Yan Hu, Chen Jindong (1704)
- Characteristics of Insecurity in College Students and Its Relationship with Childhood Abuse.  
..... Zhu Xianghua, Li Jiao, Qiao Juan, et al (1707)
- Study on Relationship between School Refusal and Parental Rearing Pattern in Children and Adolescent.  
..... Hu Jingmin, Li Xiaobai (1710)
- Relationship between Parental Rearing Patterns and Peer Attachment of Adolescents. .... Zhou Mei (1712)
- Relationship between Cognitive Emotion Regulation Strategies of Adolescents and Depression.  
..... Chen Haiyan, Yao Shuqiao, Hou Chanjuan, et al (1714)
- Relationship between Peer Relations and Subjective Well-being among Rural Senior Middle School Students.  
..... Zhang Junhua, Zhu Xuemei (1717)
- The Effect of Self-monitoring on Delinquencies of Students at Junior High School. .... Xiao Chonghao, Xie Yalan (1719)
- Relationships among Life Events, Sense of Coherence and Depression of College Students.  
..... Hu Pengli, Zhang Zhongming, Yang Yuanyuan, et al (1722)

- Undergraduates' Theory of Mind and Its Relationship with Metacognition and Emotional Intelligence.  
 ..... Cheng Suping, Weng Tingting, Ding Jian(1725)
- Self-confidence of Nonmedical Major Students in Medical Colleges. .... Dai Bing, Yang Bing, Zhang Hui(1727)
- The Adaptation Characteristics of Minority College Freshmen in Xinjiang. .... Zhang Dongmei(1730)
- The Relationship between College Students' Behavior Intention of Cheating in Examination and Empathic Ability.  
 ..... He Ying, Li Yang(1732)
- The Status and Influential Factors of Coping Style of Students in Police College. .... Xiong Mei(1734)
- Influential Factors of Obsessive Compulsive Disorder in Undergraduates; Self Consistency  
 Childhood Trauma and Family Environment. .... Zhang Wen, Zhang Risheng(1736)
- Academic Cheating Based on Theory of Planned Behavior and Study Burnout. .... Xu Yun(1741)
- Relationship between Self-esteem, Attribution and Subjective Well-being of College Students.  
 ..... Yang Qing, Xu Weiyu, Han Liping(1743)
- Compositive Diathesis Longitudinal Evaluation of Military Medical Undergraduates of Different Specialties.  
 ..... Lu Juan, Zhou Lin(1746)
- The Relation between Social Support and Well-being of College Students; The Mediating Effect of Self-esteem.  
 ..... Li Zhenggen, Feng Jianxin, Liu Ya, et al(1748)
- Relationship between Adult Attachment and Subjective Well-being of University Students. .... Lu Sha, Zhao Fucai(1750)
- Correlational Study of Mental Health and Family Function of Nursing Undergraduates.  
 ..... Li Yeping, Liu Tao, Jiang Xuebo(1752)
- Relationship among Self-handicapping, Self-esteem and Subjective Well-being of Normal College Students.  
 ..... Fan Xiaoqing, Zhao Jingjing, Wang Youzhi(1755)
- Relationship among Social Skills, Self-esteem and Online Game Addiction in College Students.  
 ..... Huang Jie, Zou Hui, Dong Guangheng, et al(1757)
- Clinical Research Progress of Repetitive Transcranial Magnetic Stimulation in the Treatment of Bipolar Depression.  
 ..... Li Ning, Dong Ling, Wang Xueyi(1759)

## 中国健康心理学杂志

(月刊) 1993年创刊 第20卷 第11期

2012年11月15日出版

主管: 中国科学技术协会

主办: 中国心理卫生协会

编辑出版: 《中国健康心理学杂志》编委会

(北京德外安康胡同5号 邮编: 100088)

(河北省唐山市建设南路57号 邮编: 063000)

电话: 0315-3726590

E-mail: jkxl@chinajournal.net.cn

http://jkxl.chinajournal.net.cn/

编委会主任: 崔以泰

主编: 马辛 袁聚祥 执行主编: 李建明

编辑部主任: 段建勋

责任编辑: 库雪飞 李薇 英文编辑: 杨绍清

印刷: 河北理工大学印刷厂

国内发行: 河北省唐山市邮政局

邮发代号: 18-285 (全国各地邮局订阅)

国外发行: 中国国际图书贸易总公司(北京: 399信箱)

国外发行代号: M8256

中国标准连续出版物号: ISSN 1005-1252

CN 11-5257/R

## CHINA JOURNAL OF HEALTH PSYCHOLOGY

Bimonthly Established 1993

Volume 20 Number 11 November 2012

Responsible Institution: Chinese Association of Science and Technology

Sponsor: China Association for Mental Health

Editing & Publishing: Editorial Board of China Journal of Health Psychology

(5 Ankang Lane, Dewai, Beijing 100088, China)

E-mail: jkxl@chinajournal.net.cn

http://jkxl.chinajournal.net.cn/

Director of Editorial Board: Cui Yitai

Editor-in-Chief: Ma Xin Yuan Juxiang

Managing Director: Li Jianming

Editorial Director: Duan Jianxun

Executive Editor: Ku Xuefei Li Wei

English Editor: Yang Shaoqing

Printing: Printing Plant of Hebei University of Technology

Domestic Distributor: China Local Post Office

Code No: 18-285

Overseas Distributor: China International Book Trading Corporation (P.O Box 399 of Beijing)

Code No: M8256

CSSN: ISSN 1005-1252 CN 11-5257/R

国内定价: 12.00元/期 全年 144.00元

Price: ¥12 for each issue; ¥144 for a year